
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 105 af 15. november 2018 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Jesper Petersen (S). 
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Spørgsmål 

Ministeren skriver i sine bemærkninger til lovforslag nr. L 71 (samling 2015-16) ”I lyset af 
dette forløb, og idet provenuskønnet er forbundet med betydelig usikkerhed, vil der i 1. 

halvår 2018 blive gennemført en evaluering af, om nedsættelsen af konsolideringsfradra-

get har medført et merprovenu, der overstiger det aftalte merprovenu på 200 mio. kr. år-

ligt efter tilbageløb.” Ministeren bedes dels redegøre for årsagen til, at denne evaluering 

enten ikke er gennemført eller ikke er blevet oversendt til Folketingets Skatteudvalg samt 

oplyse, hvornår evalueringen af nedsættelsen af konsolideringsfradraget ventes oversendt 

til udvalget. 

 

Svar 

Jeg forventer at kunne orientere Skatteudvalget skriftligt om resultaterne af evalueringen i 

en nær fremtid.  

 

Når evalueringen er blevet forsinket, skyldes det bl.a., at jeg har ønsket, at fondene blev 

hørt i processen, bl.a fordi de har stillet spørgsmålstegn ved, hvordan merprovenuet be-

regnes. Hertil kommer, at jeg finder det hensigtsmæssigt, at fondenes skattebetalinger i 

2017 også inddrages i evalueringen, så denne ikke alene bygger på tal for 2016. Fondenes 

skattebetalinger for 2017 blev endeligt opgjort i november 2018. 
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